
Informatie document t.b.v. de Raad : 
  
Op verzoek van enkele fracties  en naar aanleiding van de recente bezoeken van 2 nieuwe  rekenkamercommissieleden aan 
de fracties op 16 maart 2023 willen wij u met dit document inzage geven in de motivatie van de rekenkamercommissie om 
voor het kalenderjaar 2023 een verhoging van het budget aan te vragen. 
  
De rekenkamercommissie onderzoek vanuit een onafhankelijke positie de doeltreffendheid, doelmatigheid en 
rechtmatigheid van het bestuur. Met dit schrijven wil de rekenkamercommissie u informeren over de voorgenomen 
onderzoeksactiviteiten in 2023.  
  

1. Inkoop- en inhuurbeleid: 

Dit onderzoek zal zich richten op het functioneren van de gemeente op het gebied van inkoop en externe inhuur. 

De focus zal daarbij liggen op het beoordelen van het gevoerde beleid (in hoeverre is dit beleid adequaat?) en de 

wijze waarop hierover verantwoording aan de gemeenteraad wordt afgelegd. Tevens willen we inzichtelijk maken 

met welke kosten de inkoop en externe inhuur gepaard gaan en hoe deze zich verhouden tot de vastgestelde 

budgetten en de lasten van vaste krachten. Deze inzichten kunnen aanleiding zijn om bij een aantal gemeentelijke 

afdelingen en/of domeinen gedetailleerder onderzoek te doen. 

  
2. Kosteneffectiviteit van energiesubsidies 

Onder energiesubsidies worden alle uitgaven en belastingkortingen verstaan die gericht zijn op een besparing van 

fossiele energie en/of op het stimuleren van het gebruik van energie uit duurzame bronnen. Een bijzondere vorm 

van energiesubsidie is de in 2022 ingevoerde energietoeslag en bestaat uit een tegemoetkoming voor extra 

energiekosten bij specifieke doelgroepen. Dit onderzoek zal zich richten op de mate van kosteneffectiviteit die 

gehaald wordt bij de gemeentelijke uitvoering van energiesubsidies. Met kosteneffectiviteit wordt bedoeld dat de 

doelen met zo min mogelijk gemeentegeld moeten worden bereikt, zonder dat dit andere grote nadelen oplevert. 

De centrale vraag zou bijvoorbeeld kunnen luiden: moet er iets worden veranderd aan de subsidieregelingen om 

deze effectiever en efficiënter te maken en zo ja, wat zou er dan precies moeten worden aangepast? 

  
3. Risicomanagement 

Risicomanagement wordt voor de gemeente Waterland door allerlei (externe) ontwikkelingen steeds belangrijker. 
Het is dan ook de vraag of de gemeente over een actueel en adequaat beleid beschikt waarin wordt uitgewerkt hoe 
zij aan risicomanagement invulling geeft. Onder risicomanagement verstaan we (in het verlengde van de RISMAN-
methode): het doorlopend identificeren en kwantificeren van risico’s, het ontwikkelen van maatregelen om die te 
beheersten, het toezien op de naleving van de getroffen maatregelen en het regelmatig actualiseren van risico’s. 
Doel van dit onderzoek is nagaan of de gemeente Waterland haar risicomanagement, in theorie en praktijk, op een 
adequate wijze vorm heeft gegeven. 

  
De mate waarin de rekenkamercommissie deze programmering kan realiseren hangt voor een groot deel af van het budget 
waar de rekenkamercommissie over kan beschikken. Maar ook de complexiteit van bepaalde onderzoeksonderwerpen heeft 
hier invloed op. Daarom zal voorafgaand aan elk onderzoek een verkenning dan wel QuickScan worden uitgevoerd. Op basis 
waarvan, indien haalbaar, een onderzoeksopzet (aanleiding, doel en vraagstelling en afbakening onderzoek en 
onderzoeksmethoden) zal worden opgesteld. Verkenningen en QuickScans kunnen soms ook relevante informatie en 
inzichten geven, zonder dat een diepgaander onderzoek opportuun is. In dergelijke gevallen kan de rekenkamercommissie 
besluiten om verslag te doen van haar bevindingen die gebaseerd zijn op relevante documenten en een aantal gevoerde 
gesprekken. We spreken dan van een rekenkamerbrief en niet van een rekenkameronderzoek. Daarbij moet dan in acht 
worden genomen dat dat de rekenkamercommissie voor het opstellen van de rekenkamerbrief niet een diepgaand 
onderzoek heeft uitgevoerd en dat de mondeling en schriftelijk ter beschikking gestelde informatie dan niet is 
gewederhoord en dat ook niet om een bestuurlijke reactie zal worden gevraagd. 
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